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§ 1 
Genomgång av närvaro  
Ordförande Ewa Larsson (MP) förklarade sammanträdet öppnat. 
Nämnden ajournerade sig mellan klockan 18:00-18.50 för Öppet 
forum med allmänhetens frågestund och dagens tema, 
trygghetssamarbetet med brottsförebyggande råd och 
nattvandrare. Närvaron redovisas på sida 1. 
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§ 2 
Val av justerare och meddelande om tid för 
protokolljustering  

Beslut  
1. Vice ordförande Tina Kratz (V) utses att tillsammans med 

ordförande Ewa Larsson (MP) justera dagens protokoll 
2. Protokollet ska justeras den 1 december 2021. 

 

Sida 4 (40)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 12/2021 
 

2021-11-25 

§ 3 
Godkännande av dagordning  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden fastställer förslaget till dagordning 
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§ 4 
Anmälan av protokolljustering  
Anmäls att stadsdelsnämndens protokoll från den 28 oktober 2021 
justerades den 2 november 2021. 
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§ 5 
Information från stadsdelsförvaltningen  
Stadsdelsdirektör Maria Laxvik informerar om att MBL-utgåvan av 
verksamhetsplan 2022 kommer att skickas ut till stadsdelsnämnden 
imorgon. 
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§ 6 
Nämndens frågor till förvaltningen  
Maria von Bredow (S) ställer en fråga om planeringen för 
aktiviteter under jullovet. Maria Laxvik svarar att planeringen för 
aktiviteter ännu inte är klar men att information kommer inom kort. 
  
Maria von Bredow (S) ställer också en fråga om sport- och 
påsklovsjobb under nästa år. Avdelningschef individ- och 
familjestöd Hanna Jakhammer svarar att planeringen för 2022 just 
nu innefattar att tillhandahålla feriejobb under sommarlovet, 
höstlovet och jullovet. 
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§ 7 
Riktlinjer för mat, måltider och fysisk aktivitet i 
Stockholms stad  
SKA 2021/389 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd godkänner Riktlinjer för mat, 

måltider och fysisk aktivitet i kommunala förskolor i 
Stockholms stad. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Utbildningsförvaltningen har, tillsammans med representanter från 
flera förvaltningar, tagit fram en riktlinje för mat, måltider och 
fysisk aktivitet i kommunala förskolor. Den stadsövergripande 
strategin för god, hälsosam och klimatsmart mat (dnr 1.6.1-
6457/2018 och KS 2018/430) för bättre folkhälsa och minskad 
miljö- och klimatpåverkan utgör en utgångspunkt i riktlinjerna. 
  
Riktlinjerna syftar till att säkerställa att måltidsverksamheten i 
stadens kommunala förskolor har en likvärdig kvalitet. Riktlinjerna 
ska även tydliggöra sambandet mellan måltidsverksamhet, fysisk 
aktivitet och hälsa. Måltiderna ska vara en del av utbildningen och 
bidra till att uppnå målet att barnen får kunskaper och förståelse för 
den egna livsstilens betydelse för hälsan. 
Riktlinjernas inriktning ska prägla all förtäring som förskolan 
tillhandahåller. Förvaltningens förskolor har ett köksnätverk där 
deltagare från samtliga tillagningskök får fortbildning inom bland 
annat näringslära, hygien, matens miljö- och klimatpåverkan samt 
kännedom om stadens måltidsrelaterade styrdokument. 
Förskolornas måltidsbudget är i balans och de serverar en hög andel 
ekologiska livsmedel, har låga koldioxidutsläpp samt arbetar aktivt 
med att minska matsvinnet. 
  
  
Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  
  
Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
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Handlingar i ärendet 
 SKA 2021/389-3 Riktlinjer för mat, måltider och fysisk 

aktivitet i kommunala förskolor i Stockholms stad 
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§ 8 
Skarpnäcks stadsdelsnämnds sammanträdestider för år 
2022  
SKA 2021/400 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden fastställer sammanträdesdatum för år 

2022 enligt förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen föreslår följande sammanträdesdatum för Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd för år 2022: 
  
Måndag 3 januari 8.00 Nippon** 
Torsdag 3 februari 18.00 Kulturhuset* 
Torsdag 17 mars 18.00 Kulturhuset* 
Torsdag 28 april 18.00 Kulturhuset* 
Tisdag 24 maj 18.00 Kulturhuset* 
Torsdag 16 juni 18.00 Kulturhuset* 
Torsdag 1 september 18.00 Kulturhuset* 
Torsdag 29 september 18.00 Kulturhuset* 
Torsdag 27 oktober 18.00 Kulturhuset* 
Torsdag 24 november 18.00 Kulturhuset* 
Torsdag 15 december 18.00 Kulturhuset* 
  
*Skarpnäcks kulturhus, Skarpnäcks allé 25 
** Stadsdelsförvaltningen, Björkhagsplan 6 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/400-1 (Godkänd - R 1) Skarpnäcks 
stadsdelsnämnds sammanträdestider för år 2022 
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§ 9 
Sociala delegationens sammanträdestider för år 2022  
SKA 2021/401 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden fastställer sammanträdesdatum för 

sociala delegationen för år 2022 enligt förvaltningens 
förslag. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen föreslår följande sammanträdesdatum för Skarpnäcks 
stadsdelsnämnds sociala delegation för år 2022: 
  
Onsdag 12 januari 17.00 Nippon* 
Onsdag 2 februari 17.00 Nippon* 
Onsdag 23 februari 17.00 Nippon* 
Onsdag 16 mars 17.00 Nippon* 
Onsdag 6 april 17.00 Nippon* 
Onsdag 27 april 17.00 Nippon* 
Onsdag 18 maj 16.30 Nippon* 
Onsdag 8 juni 16.30 Nippon* 
Onsdag 29 juni 16.30 Nippon* 
Onsdag 20 juli 16.30 Nippon* 
Onsdag 10 augusti 16.30 Nippon* 
Onsdag 31 augusti 16.30 Nippon* 
Onsdag 21 september 17.00 Nippon* 
Onsdag 12 oktober 17.00 Nippon* 
Onsdag 2 november 17.00 Nippon* 
Onsdag 23 november 17.00 Nippon* 
Onsdag 14 december 17.00 Nippon* 
  
*Stadsdelsförvaltningen, Björkhagsplan 6, plan 3. 
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
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Handlingar i ärendet 
 SKA 2021/401-2 (Godkänd - R 2) Sociala delegationens 

sammanträdestider för år 2022 
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§ 10 
Införande av ”hjärtsäker zon” i vår stadsdel  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2021/248 
 

Beslut  
1. Förvaltningens förslag till svar på medborgarförslaget 

godkänns. 
 

Sammanfattning av ärendet  
På stadsdelsnämndens möte den 2 september 2021 anmäldes ett 
medborgarförslag om att införa ”hjärtsäkra zoner” i 
stadsdelsområdet. Förslaget överlämnades till förvaltningen för 
beredning. 
  
Av förslaget framgår att hjärt- och kärlsjukdomar var Sveriges 
största dödsorsak år 2020 och att den viktigaste behandlingen för 
flertalet vuxna är hjärt-lungräddning och defibrillering. 
Förslaget innebär att benämningen ”hjärtsäkra zoner” ska tilldelas 
platser där hjärtstartare finns tillgängliga inom sex minuter från det 
att larm inkommer till 112. Stadsdelsförvaltningen föreslås ansvara 
för att säkerställa att det finns hjärtstartare på platser där de är 
tillgängliga dygnet runt samt subventionera utbildning till invånare. 
  
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/248-4 (Godkänd - R 1) Införande av hjärtsäker 
zon 

 574408 Hjärtsäker zon 
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§ 11 
Fler kolonilotter nära lägenheter  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2021/293 
 

Beslut  
1. Förvaltningens förslag till svar på medborgarförslaget 

godkänns. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnden har mottagit ett medborgarförslag om fler 
kolonilotter nära lägenheter. Genom att tillskapa små 
koloniområden med 10-20 lotter nära hyreshus kan, enligt 
förslagsställaren, många odla i närheten av sin bostad. 
Stadsdelsförvaltningen anser att det är positivt att intresset för 
odling växer men att det inte är möjligt att tillskapa just 
koloniområden nära lägenheter. Det finns dock flera andra 
odlingsmöjligheter för den som vill odla i närheten av sin lägenhet. 
Det kan man göra genom att ansluta sig till de odlingsgrupper som 
förvaltningen startat och som är öppna för alla eller genom att 
teckna brukaravtal med förvaltningen. Även de kommunala 
bostadsbolagen i stadsdelsområdet erbjuder goda möjligheter att 
odla till de boende som så önskar. 
  
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 

  

Särskilt uttalande 
Monica Lövström m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

  
Socialdemokraterna instämmer i förvaltningens förslag. Det 
är mycket positivt att intresset för odling växer men i 
dagsläget är det svårt att skapa nya koloniområden och 
odlingslotter i nära anknytning till hyreshusen i stadsdelen, 
utan att inkräkta på andra viktiga funktioner för innevånarna 
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eller utrymmet för vilda djur och växter. 
 
Vi vill dock lyfta att det vore önskvärt om förvaltningen vid 
nybyggnation undersökte möjligheterna att i anslutning till 
hyreslägenheter skapa möjligheter att odla för hyresgästerna, i 
lite större skala än enstaka pallkragar och utan att för den 
delen kräva lika stora ytor som odlingslotter. 
 
Det vore också bra om det fanns lättillgänglig information om 
alla möjligheter att odla, både på förvaltningens hemsida och 
på exempelvis biblioteken. 

 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/293-2 (Godkänd - R 1) Fler kolonilotter nära 
lägenheter 

 574410 Kolonilotter nära lägenheter 
 

Sida 16 (40)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 12/2021 
 

2021-11-25 

§ 12 
Pulkabacke  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2021/340 
 

Beslut  
1. Att förvaltningen ges i uppdrag att göra befintlig pulkabacke 

barnsäker 
  

Förvaltningen har vid tidigare medborgarförslag påpekat 
svårigheter med att anlägga en större pulkabacke på nämnd 
plats. Pulkabacken i sitt nuvarande skick används vintertid 
och borde kunna barnsäkras med en del enkla åtgärder vilket 
vi föreslår att nämnden beslutar. 
  

 

Sammanfattning av ärendet  
Vid stadsdelsnämndens sammanträde 2021-09-23 anmäldes ett 
medborgarförslag om att anlägga en pulkabacke i ett skogsparti vid 
Fogdevägen 32-36, Bagarmossen. 
  
Förvaltningen har dock ingen möjlighet att anlägga pulkabackar 
genom förändringar av marken, ta ner träd eller genom andra stora 
ingrepp i parkmarken som skulle innebära en negativ påverkan på 
den natur som finns på platsen. Stadsdelsförvaltningen anser inte att 
det är rimligt att genomföra medborgarförslaget. 
Stadsdelsnämnden avslog 2021-05-27 ett medborgarförslag om 
pulkabacke på samma plats Dnr SKA 2021/27. 
  
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP), Johan Brege m.fl. (M), André 
Nilsson (L), Henrietta Ludwig (C), Tina Kratz m.fl. (V) och Monica 
Lövström m.fl. (S) yrkar bifall till Miljöpartiets, Moderaternas, 
Liberalernas, Centerpartiets, Vänsterpartiets och 
Socialdemokraternas gemensamma förslag till beslut. Carl 
Svensson (SD) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns två förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag och Miljöpartiets, 
Moderaternas, Liberalernas, Centerpartiets, Vänsterpartiets och 
Socialdemokraternas gemensamma förslag. Ordförande ställer 
förslagen mot varandra och finner att stadsdelsnämnden beslutar 
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enligt Miljöpartiets, Moderaternas, Liberalernas, 
Centerpartiets, Vänsterpartiets och 
Socialdemokraternas gemensamma förslag till beslut. 
  

Reservation 
Carl Svensson (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
förvaltningens förslag till beslut enligt följande: 
  
Förvaltningens förslag till svar på medborgarförslaget godkänns. 
  

Ersättaryttrande 
Kristian Karolak Helbert (KD) instämmer i förslag till beslut från 
Miljöpartiet, Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet, Vänsterpartiet 
och Socialdemokraterna. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/340-3 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag om 
pulkabacke 

 574417 Pulkabacke 
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§ 13 
Starta fritidsbank-bytesbank  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2021/346 
 

Beslut  
1. Förvaltningens förslag till svar på medborgarförslaget 

godkänns. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skarpnäcks stadsdelsnämnd har tagit emot ett medborgarförslag om 
att starta en fritidsbank/bytesbank i stadsdelsområdet. Skarpnäcks 
stadsdelsförvaltning fick vid stadsdelsnämndens sammanträde 
2021-09-23 i uppdrag av nämnden att bereda ärendet. Förvaltningen 
ser positivt på förslaget om fritidsbank som en möjlighet för barn 
och unga som inte kan idrotta på grund av ekonomiska 
förutsättningar, men också som ett sätt att minska konsumtionen 
och därmed bidra till en bättre miljö. Redan idag erbjuds denna 
möjlighet i Skarpaby parklek och vid Flatenbadet i Flatens 
naturreservat, genom det samarbete som Skarpnäcks 
stadsdelsförvaltning har med den ideella föreningen Miljöverkstan 
inom ramen för ett IOP (idéburet offentligt partnerskap). 
Stadsdelsförvaltningen har i nuläget inga planer på att utöka 
utlåningsverksamheten till fler lokaler. 
  
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 

  

Särskilt uttalande 
Tina Kratz m.fl. (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  

Vi i Vänsterpartiet tycker det här är ett mycket bra förslag 
både ur ett rättvise- och miljöperspektiv. Därför är det också 
positivt att Skarpnäcks stadsdel kunde erbjuda detta redan 
under förra vintern. Vi ser dock gärna att förvaltningen 
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undersöker om det är möjligt att utöka utbudet av 
fritidsutrustning, exempelvis snowboard och rullskridskor. 
Samt att se om det är möjligt att eventuellt upprätta fler 
fritidsbibliotek. 
  
Vi vill verka för att alla barn i vår stadsdel ska ha samma 
möjligheter till en bra och värdefull fritid. Därför har vi 
motionerat om att alla ytterstadsdelar ska ha minst ett, vad vi 
valt att kalla, fritidsbibliotek. Grundtanken med ett 
fritidsbibliotek är att många kan använda samma utrustning. 
Förutom att det skapar mer jämlika möjligheter till idrott så är 
det också ett klimatvänligt alternativ. Intresset för återbruk 
växer och möjligheten att låna utrustning hjälper till att jämna 
ut skillnader mellan barn och unga med olika möjligheter i 
Stockholm. Något vi alla vinner på! 

 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/346-3 (Godkänd - R 1) Starta 
fritidsbank/bytesbank 

 574420 Fritidsbank-bytesbank 
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§ 14 
Varför snåla när det finns pengar  
Svar på skrivelse från Monica Lövström m.fl. (S) 
SKA 2021/385 
 

Beslut  
1. Förvaltningens förslag till svar på skrivelsen godkänns. 

 

Sammanfattning av ärendet  
På stadsdelsnämndens möte den 23 september 2021 lämnade 
Monica Lövström mfl (S) en skrivelse till nämnden avseende 
hanteringen av det ekonomiska överskott som prognostiseras för 
året. Skribenterna framför att överskottet bör användas till 
kvalitetshöjande åtgärder, kompetensutveckling, personalsociala 
åtgärder, utrustning och bemanningspooler. Vidare framförs förslag 
om feriejobb för en yngre målgrupp, digitala trygghetsvandringar, 
extra föreningsstöd samt upprustning av Björkhagens fritidsgårds 
lokaler. 
Förvaltningen har under året följt den ekonomiska utvecklingen 
som har varit svårbedömd. Allt eftersom prognoserna har blivit 
säkrare har satsningar genomförts. 
När det gäller målgruppen för feriejobb anser förvaltningen av 
likställighetsskäl att det inte är lämpligt med en annan målgrupp för 
feriejobb i Skarpnäck än i andra delar av staden. Trots pandemin 
kan förvaltningen erbjuda ungefär lika många höstlovsjobb i år som 
tidigare år. Förvaltningen samarbetar med ett stort antal föreningar 
och förvaltningar för att erbjuda arbetsplatser under 
sommarmånaderna. Vissa samarbeten består över tid och andra 
varierar från år till år. 
Förvaltningen ser ett mervärde i att genomföra digitala 
trygghetsvandringar tillsammans med polisen och kommer därför 
att ta upp frågan med lokalpolisområdet.  
Den digitala närvaron hos äldre är ett pågående arbete inom 
förvaltningen. Det sker bland annat genom digital fixare, 
utbildningar, digitala aktiviteter på distans samt med hjälp av digital 
utrusning. 
I samband med nämndsammanträdet i oktober beslutade nämnden 
om nya riktlinjer för föreningsbidrag. På grund av den pågående 
översynen av riktlinjerna har det inte varit möjligt för förvaltningen 
att utlysa nya föreningsbidrag under hösten. 
Förvaltningens bedömning är att Björkhagens fritidsgårds lokaler är 
ändamålsenlig för den verksamhet som bedrivs. 
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Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
  

Särskilt uttalande 
Monica Lövström m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  

Vi tackar för förvaltningens svar och välkomnar satsningarna 
på extra kompetensutvecklingsinsatser, personalsociala 
åtgärder och upprustning av lokaler och utemiljöer. 
  
Vi uppskattar förvaltningens engagemang för digitala 
trygghetsvandringar på nätet  och delar även förvaltningens 
åsikt att de bör ske i samarbete med polisen. 
  
Däremot anser vi att Skarpnäck mycket väl kan starta 
pilotprojekt för yngre feriearbetare. Ett pilotprojekt har 
möjligheter att pröva något nytt, inte redan vedertaget, för att 
undersöka och utveckla till exempel  versksamhetsformer så 
som feriejobb. Att som ung få möjlighet till feriejobb skapar 
kontakter, referenser och inkomster. Det kan ge ungdomar 
nya perspektiv och möjligheter att ta ansvar. 
  
Socialdemokraterna anser att en god hushållning med stadens 
och stadsdelens resurser är en självklarhet men det finns inget 
självändamål med att stadsdelen ska gå med överskott, om 
inte överskottet kan reserveras till stadsdelens verksamheter. 
Det finns ingen anledning att skicka tillbaka pengarna till 
Stadshuset och en eventuell framtida skattesänkning när det 
finns behov av satsningar i vår egen stadsdel idag. 

 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/385-2 (Godkänd - R 1) Varför snåla när det finns 
pengar svar på skrivelse 

 SKA 2021/385-1.1 2021-09-24_10-27-48.pdf (2/2) 
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§ 15 
Handlingsplan för hållbar plastanvändning 2022-2026  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2021/1121) 
SKA 2021/370 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas till 

kommunstyrelsen som svar på remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart 

 

Sammanfattning av ärendet  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden fick i budgeten för 2020 i uppdrag 
att ta fram en handlingsplan för minskad plastanvändning. För att få 
till stånd en minskad plastanvändning behövs ett helhetsgrepp kring 
plast som innefattar både inköps- och avfallsaspekter och uppdraget 
har därför fått ett breddat fokus - en hållbar plastanvändning. 
I handlingsplanen fastslås en plaststrategi vars syfte är att vara en 
vägledning vid beslut för en mer hållbar plastanvändning i 
Stockholms stad. Plaststrategin är uppdelad i inköp, användning och 
avfall för att tydliggöra att alla dessa delar är viktiga i arbetet för en 
hållbar plastanvändning. Så gott som alla i staden berörs på något 
sätt av strategin. 
Förvaltningen ser positivt på handlingsplanen för hållbar 
plastanvändning och dess ambition att ta ett helhetsgrepp över 
plastanvändningen i staden samt att den kopplar an på ett logiskt 
och bra sätt till Miljöprogrammet. Åtgärderna som 
stadsdelsförvaltningen ska utföra anses vara rimliga med viss 
stöttning och hjälp av andra nämnder och bolag. 
  
  

Förslag till beslut 
Ordförande Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordförande Ewa Larsson (MP) konstaterar att det finns ett förslag 
till beslut och det är förvaltningens förslag. Ordförande finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förslaget. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/370-2 (Godkänd - R 1) Handlingsplan för hållbar 
plastanvändning 
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 SKA 2021/370-1 Remiss Handlingsplan för hållbar 
plastanvändning 2022-2026, KS 2021/1121 

 SKA 2021/370-1.1 Handlingsplan för hållbar 
plastanvändning 2022-2026 

 SKA 2021/370-1.2 Bilaga 1 - Handlingsplan för hållbar 
plastanvändning 2022-2026 
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§ 16 
Förslag till reviderad framkomlighetsstrategi  
Anmälan av svar på kontorsremiss från trafikkontoret (T2021-
02217) 
SKA 2021/371 
 

Beslut  
1. Det svar som överlämnats till trafikkontoret godkänns och 

läggs till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Trafikkontoret har, i enlighet med det uppdrag de fick i budget för 
Stockholms stad 2020, tagit fram ett förslag till reviderad 
framkomlighetsstrategi. En kontorsremiss har skickats till ett antal 
förvaltningar i staden för yttrande. Syftet med strategin är att 
beskriva hur stadens vägar och gator kan användas och utvecklas på 
bästa sätt när staden växer. Den gäller för hela staden och avser 
både befintliga och nya vägar och gator. Förvaltningen anser att 
förslaget till reviderad framkomlighetsstrategi är ambitiöst men 
framför ett antal synpunkter gällande stombussnätet, kollektivtrafik 
på vatten, parkeringsplatser och laddinfrastruktur, gåendes och 
cyklisters villkor, vinterväghållning samt trafikarbeten och 
stadsutvecklingsprojekt. 
  

Särskilt uttalande 1 
Tina Kratz m.fl. (V) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 

  
Vi instämmer i stort med förvaltningens synpunkter på 
förslaget till reviderad framkomlighetsstrategi, men vill lägga 
till några synpunkter. För att konkurrera med bilismen och 
öka kollektivtrafikens andel måste busstrafikens 
framkomlighet kraftigt prioriteras och förstärkas. 
Framkomlighet för alla kräver att prioriteringar görs, ett 
exempel på det som vi vill lyfta fram är att snöröjning görs 
utifrån ett jämställt perspektiv och prioriterar gång-, cykel-
och kollektivtrafikanters framkomlighet framför bilisterna. 
Det är även viktigt att skötseln av gaturummet fungerar väl 
och de senaste åren har visat problemen med upphandling av 
exempelvis snöröjning. Vetenskapen pekar entydigt på stora 
svängningar i väder under kommande år och staden bör ha en 
snöröjning i egen regi. Det kommer att kräva initiala 
investeringskostnader men kommer på sikt att bespara oss 
kostsamma granskningar och rättsprocesser. 
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Vi vill även peka på en plats där framkomligheten tyvärr har 
försämrats ur ett framkomlighetsperspektiv. Förtätningen i 
Kärrtorps centrum, i området runt Besqab-huset, har medfört 
att trottoarerna är alldeles för smala och det är minimalt med 
utrymme och sikt för cyklisterna. Det är ett tydligt exempel 
på behovet av en genomtänkt strategi för att skapa bästa 
möjliga framkomlighet i en växande stad, och att den 
efterföljs så långt det är möjligt. 

  

Särskilt uttalande 2 
Monica Lövström m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  

Socialdemokraterna instämmer i förvaltningens förslag men 
vill också skicka med följande till trafikkontoret: 
 
Socialdemokraterna menar att det är viktigt att små eldrivna 
fordon för mikromobilitet integreras inte bara på ett sånt sätt 
att de inte blir ett hinder för oskyddade trafikanter, som 
personer med funktionsnedsättning, utan också att fordonens 
ägare bär sin del av kostnaden för utnyttjandet av vägnät och 
gatumark. Någon typ av upplåtelseavgift för att andra än 
privatpersoner parkerar fordon på stadens mark är lämpligt, 
med tanke på att allt annat kommersiellt utnyttjande av 
stadens mark är avgiftsbelagd. Det är också viktigt att det 
införs regelverk som bidrar till att det stora antalet 
trafikolyckor orsakade av dessa fordon minskar. 
Vi konstaterade redan i vårt svar på stadens cykelplan att 
elsparkcyklarna kan vara ett komplement till exempelvis 
sedvanlig cykeltrafik. Men då måste det bli mycket mer 
ordning och reda på hanteringen av dem och 
elsparkcykelföretagen! 
 
Socialdemokraterna menar att det är beklagligt att stora delar 
av stadens kollektivtrafik fortfarande inte är särskilt 
tillgängligt för personer med funktionsnedsättning. Det finns 
alltför många exempel på hissar och rulltrappor, samt 
displayer och inspelade meddelanden för angivelse av nästa 
hållplats/station, som är ur funktion för länge. Inte heller 
fungerar alltid ramperna på bussarna och linjekartorna är inte 
tillgängligt formgivna. Detta är allvarliga problem. Särskilt 
som det ofta är personer som inte har samma möjligheter som 
andra att gå eller cykla till olika resmål. Vi menar att det är av 
stor betydelse att kollektivtrafiken är trygg, välfungerande 
och anpassad även till behoven hos personer med 
funktionsnedsättning. 
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Handlingar i ärendet 
 SKA 2021/371-2 (Godkänd - R 1) Reviderad 

framkomlighetsstrategi - svar på kontorsremiss. 
 SKA 2021/371-1 Kontorsremiss förslag till reviderad 

framkomlighetsstrategi (1/4). 
 SKA 2021/371-1.2 Kontorsremiss förslag till reviderad 

framkomlighetsstrategi (3/4) 
 SKA 2021/371-1.3 Kontorsremiss förslag till reviderad 

framkomlighetsstrategi (4/4) 
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§ 17 
Månadsrapport  
SKA 2021/16 
 

Beslut  
1. Månadsrapporten för perioden januari-oktober 2021 läggs 

till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen prognostiserar ett överskott om 13,5 mnkr före 
resultatdispositioner och ett överskott om 14,5 mnkr efter 
resultatdispositioner. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/16-12 (Godkänd - R 1) Månadsrapport okt 21 
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§ 18 
Inkomna och utgående skrivelser från medborgare, 
remisser m.m. enligt lista  
SKA 2021/13 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att vidta de 

åtgärder som kan föranledas av de inkomna skrivelserna, 
remisserna m.m. 

 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2021/13-18.1 2021-11-25.docx (2/2) 
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§ 19 
Skrivelser från nämndens råd enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger pensionärsrådets protokoll från 

2021-11-18 till handlingarna. 
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§ 20 
Inkomna medborgarförslag enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar inkomna medborgarförslag 

med följande diarienummer till förvaltningen för 
handläggning: 

  
SKA 2021/402 
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§ 21 
Anmälan av delegationsbeslut avseende allmänna 
ärenden enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger anmälan av delegationsbeslut med 

följande diarienummer till handlingarna: 
  
SKA 2021/399 
SKA 2021/406 
SKA 2021/408 
SKA 2021/410 
SKA 2021/100 
SKA 2021/417 
SKA 2021/422 
SKA 2021/15 
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§ 22 
Anmälan av protokoll och minnesanteckningar enligt 
lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger förvaltningsgruppens protokoll 

från 2021-11-18 till handlingarna. 
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§ 23 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter  

Beslut  
1. En skrivelse från Monica Lövström m.fl. (S) om cykling 

utan ålder och en skrivelse från Carl Svensson (SD) om 
tystnadskultur inom stadsdelens förvaltning eller nämnd 
lämnades över till förvaltningen för beredning. 

 

Sida 34 (40)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 12/2021 
 

2021-11-25 

§ 24 
Borttagen på grund av sekretess  
SKA 2021/421 
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§ 25 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 26 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 27 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 28 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 29 
Borttagen på grund av sekretess  
 
 
 

Sida 40 (40)


	a1c42613-b942-450b-814c-ad389bce8ceb.docx
	Protokoll 12/2021
	fört vid Skarpnäcks stadsdelsnämnds sammanträde torsdagen den 25 november 2021 kl. 18:00-19:21, Skarpnäcks kulturhus, Skarpnäcks allé 25


	ab493f11-65ba-4638-a9e3-37c24d98c0a1.docx
	§ 1 Genomgång av närvaro

	4337b2df-1ecf-4ffe-a8e2-6bc51c8b5958.docx
	§ 2 Val av justerare och meddelande om tid för protokolljustering
	Beslut

	015347c0-3c7b-4896-92d4-dd5f539e3249.docx
	§ 3 Godkännande av dagordning
	Beslut

	38d66f91-ea73-4b9d-ad0c-8a2e5d02551f.docx
	§ 4 Anmälan av protokolljustering

	6b979719-128e-4cda-916b-68fa73c89e5f.docx
	§ 5 Information från stadsdelsförvaltningen

	e1a8b747-b80f-4dc9-866e-f923703d9f05.docx
	§ 6 Nämndens frågor till förvaltningen

	6bae968a-609c-406e-b603-6eceb03dc236.docx
	§ 7 Riktlinjer för mat, måltider och fysisk aktivitet i Stockholms stad
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Handlingar i ärendet

	18e56a49-2c6f-40fb-aeaa-a0e155b24a50.docx
	§ 8 Skarpnäcks stadsdelsnämnds sammanträdestider för år 2022
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Handlingar i ärendet

	66944d0a-4b4d-401e-a8a4-be3be8e58564.docx
	§ 9 Sociala delegationens sammanträdestider för år 2022
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Handlingar i ärendet

	4d9d17cf-7bce-4b3e-9b59-85b4c695ee02.docx
	§ 10 Införande av ”hjärtsäker zon” i vår stadsdel
	Svar på medborgarförslag

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Handlingar i ärendet

	0f4c0b5c-8f7a-435e-994f-f2ae60cea8f4.docx
	§ 11 Fler kolonilotter nära lägenheter
	Svar på medborgarförslag

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Särskilt uttalande
	Handlingar i ärendet

	de8ffdbd-5a81-49f5-9936-01fd22141894.docx
	§ 12 Pulkabacke
	Svar på medborgarförslag

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Reservation
	Ersättaryttrande
	Handlingar i ärendet

	2b4df13c-d7da-45d3-bcfe-65fbc625b90b.docx
	§ 13 Starta fritidsbank-bytesbank
	Svar på medborgarförslag

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Särskilt uttalande
	Handlingar i ärendet

	410a60e3-6e32-4b56-91bc-e77f156354b0.docx
	§ 14 Varför snåla när det finns pengar
	Svar på skrivelse från Monica Lövström m.fl. (S)

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Särskilt uttalande
	Handlingar i ärendet

	8b3dc6a2-e97f-4a9f-9ab8-1d6e3295a06c.docx
	§ 15 Handlingsplan för hållbar plastanvändning 2022-2026
	Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2021/1121)

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Handlingar i ärendet

	054ecf5f-8043-41bc-be98-270ffb6a5b42.docx
	§ 16 Förslag till reviderad framkomlighetsstrategi
	Anmälan av svar på kontorsremiss från trafikkontoret (T2021-02217)

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Särskilt uttalande 1
	Särskilt uttalande 2
	Handlingar i ärendet

	326fe97a-8a2a-4e21-8eb1-9569f09f64ef.docx
	§ 17 Månadsrapport
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Handlingar i ärendet

	d510e0b8-28a9-4ef5-a0e4-13ab4d9ae701.docx
	§ 18 Inkomna och utgående skrivelser från medborgare, remisser m.m. enligt lista
	Beslut
	Handlingar i ärendet

	d20282f2-4944-40fe-b83b-8f5cd90e2fd6.docx
	§ 19 Skrivelser från nämndens råd enligt lista
	Beslut

	1c9db814-df91-4139-8db5-14d5dd982c56.docx
	§ 20 Inkomna medborgarförslag enligt lista
	Beslut

	efa9c549-4b4f-433e-bf4e-ab37ffd8a750.docx
	§ 21 Anmälan av delegationsbeslut avseende allmänna ärenden enligt lista
	Beslut

	7607cf06-f119-41a9-969c-1e8fd88fba20.docx
	§ 22 Anmälan av protokoll och minnesanteckningar enligt lista
	Beslut

	451b971e-c309-45d6-8815-ec1c2f893e24.docx
	§ 23 Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter
	Beslut

	a241b471-e267-4291-b7f8-1a7f1ae91234.docx
	§ 24 Borttagen på grund av sekretess

	e542da51-a985-4f41-b491-2d3763b1acdf.docx
	§ 25 Borttagen på grund av sekretess

	f5c9cf53-ff06-40fe-8586-7c914564a09c.docx
	§ 26 Borttagen på grund av sekretess

	d90e2cc9-a3b2-4bc9-a9d6-6000d9519263.docx
	§ 27 Borttagen på grund av sekretess

	457d6929-53d4-44d3-829f-ba991bc775c0.docx
	§ 28 Borttagen på grund av sekretess

	a265d1cd-fd29-4178-ae7c-395bd861ca41.docx
	§ 29 Borttagen på grund av sekretess


